
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: Jorrit Hondorp namens de PvdA
Datum indiening vraag: 12 oktober 2022
Datum verzending antwoord: 18 oktober 2022 

Onderwerp: Watervisie 2030 (droogte problematiek)
Voor de gemeente Berkelland is een watervisie geschreven. Omdat de gemeente in de afgelopen zomers 
te maken heeft gehad met ongekende droogtes, willen we graag weten hoe het er voor staat met de 
uitvoering van de watervisie.
De droogte zorgt voor veel problemen en tuinen die niet gesproeid mogen worden zijn dan nog de minste 
zorg (ons zuivere drinkwater is daar veel te kostbaar voor). Agrarische bedrijven mochten niet altijd het 
gewas besproeien met oppervlakte water of grondwater. Akkers met graslanden werden geel wat gevolgen 
heeft voor het voeren van de dieren, en dit hogere kosten tot gevolg had voor de bedrijven. Dit kun je 
schuiven onder bedrijfsrisico, maar het had wellicht ook voorkomen kunnen worden.

Rivieren, beken, grote plassen, sloten enz. vielen droog. Dieren konden niet meer drinken/eten, en vissen in 
verschillende vijvers gingen dood of werden door initiatieven van inwoners gered. Bomen laten in 
augustus!! al bladeren van de bomen vallen om te voorkomen dat ze teveel vocht kwijt raken. Een herfst die  
niet door kou maar door warmte wordt ingeluid.
Dit maar nog veel meer zijn de korte termijn gevolgen van wat droogte problematiek, wat we ook wel onder 
klimaatverandering door menselijk toedoen kunnen wegzetten, tot gevolg heeft.

De lange termijn gevolgen zijn ongekend. Grondwaterlagen die niet meer worden aangevuld maar steeds 
minder vol raken. Hierdoor kunnen we wellicht het drinkwater wat wij nu nog uit de bodem halen, straks niet 
meer oppompen. Bedrijven kunnen geen gebruik meer maken van het grondwater voor het runnen van de 
bedrijven. Geen goed gevulde grondwater lagen heeft tot gevolg dat de bodem uitdroogt, en wij hier op den 
duur komen te leven in een Achterhoekse Sahara. 

Omdat wij ons zorgen maken over de problemen die een tekort aan water met zich meebrengen, en de 
Achterhoek niet een krimpregio is zoals in de watervisie 2030 is benoemd, hebben wij de volgende vragen:

Vraag:
Hoe ver is het college met de uitvoering van het watertakenplan dat voort is gevloeid uit de watervisie 
2030?

Antwoord (in te vullen door college):
Het watertakenplan is de opvolger van het gemeentelijke rioleringsplan. In het watertakenplan zijn ook 
acties opgenomen die betrekking hebben op het klimaat. We liggen met de uitvoering op schema. Zo zijn er 
wadi’s (infiltratiebekkens) aangelegd. Ook leggen wij infiltratieriolen aan en koppelen wij bewoners van het 
riool af bij reconstructies. Verder zijn er voor de onder- en bovenbouw van het basisonderwijs klimaatlessen 
gegeven, hebben we ons aangesloten bij de stichting Steenbreek en zijn we aangesloten bij de website 
weetvanwater.nl.



Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Vraag:
In 2023 moet er een nieuw watertakenplan worden opgesteld. Er komt een evaluatie over het plan waar nu 
uitvoering aan wordt gegeven. Wanneer kunnen we de evaluatie en het nieuwe watertakenplan 
verwachten?

Antwoord:
In het derde kwartaal van 2023 willen wij de evaluatie van het huidige watertakenplan en het nieuwe 
watertakenplan ter besluitvorming aan u voorleggen. 

Vraag:
In de visie wordt nog gesproken van een krimpgemeente, we weten allemaal dat dit onjuist is. Hoe heeft het 
college deze duidelijke verandering meegenomen in de huidige uitvoering van de visie tot 2030?

Antwoord:
Deze verandering wordt meegenomen bij de berekening van de rioolheffing.
Er is een bewuste keuze gemaakt om de heffing te splitsen in een gebruikersdeel en een eigenarendeel. De 
gebruiker betaalt, omdat hij of zij afvalwater op het riool loost. De eigenaar omdat de aansluiting op de 
riolering de gebruikswaarde van zijn pand verhoogt. Het uitgangspunt voor de rioolheffing is maximaal 
100% kostendekkende tarieven op termijn. De berekeningen voor het nieuwe watertakenplan (op basis van 
actuele prognoses van het (toekomstig) aantal aansluitingen in onze gemeente) geven ons inzicht het 
benodigde kostendekkende tarief in de toekomst.


